
Protokół  Nr II/2014
Z  II Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu odbytej w dniu 5 grudnia 2014 roku

w sali Urzędu Miejskiego.
       
Ustawowa liczba Radnych – 21 
Obecnych na Sesji             - 20

                          Porządek obrad:
         Proponowany porządek obrad:

1.Otwarcie obrad  II Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
  2.Przyjęcie  porządku obrad.
  3. Złożenie ślubowania przez Burmistrza Miasta
  4.  Rozpatrzenie  uchwał:
       1/ w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łowiczu, ustalenia składu
           liczbowego i osobowego.
       2/ w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łowiczu,
       3/ w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w Łowiczu, ustalenia ich  
           składów liczbowych i określenia  zakresów działania,
       4/ w sprawie ustalenia składów osobowych  stałych Komisji Rady Miejskiej w Łowiczu,
       5/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2014 roku,       
       6/ w sprawie wydania  opinii dotyczącej wyznaczenia aglomeracji Łowicz.
       7/ w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Łowicza. 

 4. Interpelacje, zapytania, sprawy różne. 

 5. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

6. Zakończenie obrad  II Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Ad. 1. 
Otwarcia obrad II Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej
 w Łowiczu Radny Michał Trzoska  Powitał  Radnych oraz zaproszonych gości:  Burmistrza
Miasta  Pana  Krzysztofa  Jana  Kalińskiego,  Zastępcę  Burmistrza  Miasta  Pana  Bogusława
Bończaka,  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Łowickiego  Pana  Krzysztofa  Górskiego,
Komendanta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej Pana Jacka Szeligowskiego, Zastępcę
Komendanta  Powiatowego  Policji  Pana  Tomasza  Rubina,   Przewodniczących  Zarządu
Osiedli,  Sekretarza  Miasta  Panią  Marię  Więckowską,  Skarbnika  Miasta  Pana  Arkadiusza
Podsędka,  Naczelników  Wydziału,  Radcę  Prawnego  Jolantę  Służalską  –  Mrożewską,
pracowników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli mediów.

  Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska - stwierdził, że na Sesji Rady Miejskiej
obecnych jest 20 Radnych, wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.
Przewodniczący Rady Michał Trzoska  - poinformował , że  Postanowieniem Komisarza 
Wyborczego w Skierniewicach z dnia 3 grudnia 2014 roku zwołana została II sesja Rady
Miejskiej w Łowiczu w celu złożenia ślubowania przez Burmistrza Miasta Łowicza.
Przewodniczący  Rady  poprosił   Przewodniczącą  Miejskiej  Komisji  Wyborczej  Panią
Urszulę Podleśną  o wręczenie  zaświadczenia  o wyborze Burmistrzowi Miasta Łowicza na
kadencję 2014-2018.
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Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej Pani Urszula Podleśna odczytała treść 
i wręczyła  zaświadczenie o wyborze na Burmistrzowi Miasta Łowicza.

Ad. 2

Pan Krzysztof Jan Kaliński – złożył   ślubowanie następującej treści:
  „Obejmując Urząd Burmistrza , uroczyście ślubuję, że dochowam wierności prawu,
 a powierzony mi Urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego  i pomyślności 
mieszkańców miasta.
                                                            Tak mi dopomóż  Bóg.”

Burmistrz Miasta podpisał tekst ślubowania 
/(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Michał Trzoska  - pogratulował Burmistrzowi kolejnej  trzeciej już 
reelekcji, życząc wszystkiego najlepszego. Stwierdził, że Łowicz jest na dobrej drodze. 
Komendant Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej Pan Jacek Szeligowski i  Zastępca 
Komendanta Powiatowego Policji Pan Tomasz Rubin- złożyli Burmistrzowi gratulacje
i wręczyli kwiaty,  życząc sukcesów w obecnej kadencji dalszej dobrej współpracy ze 
służbami mundurowymi. 
Pan Krzysztof Górski Przewodniczący Powiatu Łowickiego – złożył gratulacje i życzenia  
w imieniu Powiatu Łowickiego ( odczytał i przekazał list gratulacyjny).
 Pan  Krzysztof  Kaliński   Burmistrz  Miasta –  podziękował  za  udział  w  wyborach
mieszkańcom Łowicza , podziękował że po raz trzeci większość wyborców Łowicza  dała mu
mandat na kolejne 4 lata. Szanuje głosy oddane na  kontrkandydata  w II turze wyborów na
Pana Jarosława Śmigierę.           
Zapewnił że będzie Burmistrzem wszystkich mieszkańców . Cieszy się że poprzednie 8 lat
znalazło  uznanie u mieszkańców Łowicza . Miasto zmieniło się pod względem infrastruktury,
aktywności społecznej, powstały nowe organizacje i stowarzyszenia . Wprawdzie w trakcie
kampanii wyborczej było trochę złośliwości,  również w Internecie.   
Podziękował mieszkańcom za okazaną życzliwość i za wskazówki. Poinformował że są plany
na 2015rok z dużymi inwestycjami za ok. 17 milionów zł., będą czynione intensywne starania
o pozyskanie środków zewnętrznych.
Podziękował  współpracownikom  z  Urzędu  Miejskiego,  Dyrektorom  jednostek
organizacyjnych  oraz   Panu Henrykowi  Zasępie  za  8  letnią   wzorową współpracę   przy
reprezentowaniu miasta na uroczystościach i spotkaniach. 
Pogratulował nowemu Przewodniczącemu Rady Miejskiej Panu Michałowi Trzosce , który
sprawdził się w tej roli już na I Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu. 
Zadeklarował  współpracę z całą Radą  Miejską  i wszystkimi Radnymi. 
 Koalicja, która go poparła daje gwarancję stabilności rządzenia. 
Zastępcą  Burmistrza przez 8 lat był Pan Bogusław Bończak, bardzo pomocny i sprawdzony
przyjaciel.  Poinformował,  że  Zastępcą  Burmistrza  przez  najbliższe   4  lata  będzie  Pan
Bogusław Bończak.
Podziękował wszystkim za poparcie. 

Ad.3.

Przewodniczący Rady M. Trzoska-  poinformował, że zgodnie z art.20 ust.1 a  Rada może 
wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 
      Zaproponował na Sekretarza II Sesji Rady Miejskiej Pana Krystiana Cipińskiego, który 
wyraził zgodę.
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Przewodniczący Rady M. Trzoska-  zaproponował  wprowadzenie  punktu rozpatrzenia  
uchwał z następującymi projektami uchwał: 
1/ w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łowiczu, 
     ustalenia składu liczbowego i osobowego.
Przewodniczący Rady zaproponował przegłosowanie wprowadzenia projektu uchwały.
       

20„za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących ”
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska jednogłośnie przyjęła  do porządku obrad
projekt uchwały.
 2/ w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
     w Łowiczu,
Przewodniczący Rady zaproponował przegłosowanie wprowadzenia projektu uchwały.
       

20„za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących ”
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska jednogłośnie przyjęła  do porządku obrad
projekt uchwały.

3/ w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w Łowiczu, ustalenia 
     ich składów liczbowych i określenia  zakresów działania,
Przewodniczący Rady zaproponował przegłosowanie wprowadzenia projektu uchwały.
       

20„za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących ”
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska jednogłośnie przyjęła  do porządku obrad
projekt uchwały.

4/ w sprawie ustalenia składów osobowych  stałych Komisji Rady Miejskiej 
     w Łowiczu,

20„za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących ”
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska jednogłośnie przyjęła  do porządku obrad
projekt uchwały.

5/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2014 roku,       

20„za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących ”
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska jednogłośnie przyjęła  do porządku obrad
projekt uchwały.

6/ w sprawie wydania  opinii dotyczącej wyznaczenia aglomeracji Łowicz,

20„za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących ”
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska jednogłośnie przyjęła  do porządku obrad
projekt uchwały.

7/ w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Łowicza.

20„za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących ”
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska jednogłośnie przyjęła  do porządku obrad
projekt uchwały.
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Przewodniczący Rady M. Trzoska-  zaproponował  wprowadzenie  do porządku obrad  
punktu :Interpelacje  i sprawy różne.

20„za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących ”
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska jednogłośnie przyjęła  do porządku obrad
punkt Interpelacje  i sprawy różne.
Zaproponował przegłosowanie zmienionego porządku obrad.

20„za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących ”
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska jednogłośnie przyjęła zmieniony 
porządek obrad. 

  Ad 4.  Rozpatrzenie  uchwał:

  1/ Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
w Łowiczu, ustalenia składu  liczbowego i osobowego – przedstawił Przewodniczący Rady 
Pan Michał Trzoska .

(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Pan Michał Trzoska - zaproponował 6 osobowy skład Komisji 
Rewizyjnej, proponując w skład Komisji Rewizyjnej ( po wcześniejszej konsultacji)
Radnych : Mariusza Siewierę, Krzysztofa Igielskiego ,Krzysztofa Wieteskę, Krystiana 
Cipińskiego, Krzysztofa Olko, Krzysztofa Janickiego. Wszyscy Radni wyrazili zgodę na  
pracę w komisji.
Radni uwag oraz innych propozycji nie  zgłosili.

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                         20 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

                                                   U c h w a ł ę Nr II/4/2014    

2/Projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Łowiczu- – przedstawił Przewodniczący Rady Pan Michał Trzoska .

(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Pan Michał Trzoska – zaproponował na Przewodniczącego Komisji
Rewizyjnej Radnego Krzysztofa Janickiego, który wyraził zgodę. Radni innych propozycji
nie zgłosili.  
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                         20 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

                                                   U c h w a ł ę Nr II/5/2014    

3/Projekt uchwały w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej w Łowiczu, 
ustalenia ich  składów liczbowych i określenia  zakresów działania– przedstawił 
Przewodniczący Rady Pan Michał Trzoska .

(stanowi załącznik)
Przewodniczący Rady Pan Michał Trzoska –  po wcześniejszej konsultacji z Radnymi 
zaproponował aby komisje odpowiednio liczyły:
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 Budżetu i Finansów                   -  8 radnych         
 Gospodarcza i Rozwoju Miasta     -  9 radnych 
 Społeczna                                       -  7radnych
 Mieszkaniowa i Socjalna            -  7 radnych  

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                         20 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

                                                   U c h w a ł ę Nr II/6/2014
4/ Projekt uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady 
Miejskiej w Łowiczu -przedstawił Przewodniczący Rady Pan Michał Trzoska .

(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Pan Michał Trzoska 
do Komisji Budżetu i Finansów zaproponował  następujących Radnych:
1) Dariusz  Dzik,
2) Jakub Jędrachowicz,
3) Mariusz Siewiera,
4) Józef Szczepanik,
5) Zofia Wielemborek,
6) Krzysztof Wieteska,
7 Jakub Wolski,
8) Robert Wójcik. 
Wszyscy Radni wyrazili zgodę na pracę w komisji.
Do Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta zaproponował następujących Radnych:
1) Marek Boroski,
2) Krzysztof Janicki,
3) Krzysztof Olko,
4) Paweł Pięta( wyraził zgodę w dniu 01.12.2014r),
5) Leszek Plichta,
6) Jerzy Stobnicki,
7) Józef Szczepanik,
8)Zofia Wielemborek
9) Jakub Wolski.
Wszyscy Radni wyrazili zgodę na pracę w komisji.
Do Komisji Społecznej zaproponował następujących Radnych:
1) Krystian Cipiński,
2) Grzegorz Durka,
3) Jakub Jędrachowicz,
4) Zofia Kroc,
5) Paweł Pięta( wyraził zgodę w dniu 01.12.2014r),
6) Karina Sędkowska – Staszewska, 
7) Henryk Zasępa.
Wszyscy Radni wyrazili zgodę na pracę w komisji.
Do Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej zaproponował następujących Radnych:
1) Grzegorz Durka,
2) Dariusz Dzik,
3) Krzysztof Igielski,
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4) Leszek Plichta,
5) Kroc Zofia
6) Karina Sędkowska – Staszewska,
7) Robert Wójcik. 
Wszyscy Radni wyrazili zgodę na pracę w komisji.

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                         20 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.
                                                   U c h w a ł ę Nr II/7/2014

5/ Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2014 rok –  przedstawił 
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

( stanowi załącznik)

Radni Robert Wójcik -  proponuje się zwiększenie środków o 100. 000 zł dla Klubu 
Sportowego „Pelikan”, który ma spore zadłużenie wobec miasta .
Zapytał czy w związku ze zwiększeniem środków na wynagrodzenie dla inkasenta 
dokonującego poboru „inkaso”,  do budżetu miasta wpłynie więcej środków .
Jakie ulice będą remontowane w ramach zwiększenia  wydatków bieżących  na wykonanie  
usług remontowych. 
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta- poinformował, że cała kwota 100 000zł 
wpłynie jako dochód  z „inkasa” do budżetu miasta . Klub Sportowy  „Pelikan” deklarował,  
że „inkaso” jest w całości przeznaczone na spłatę zadłużenia, zadłużenie jest z dzierżawy. 
Zwiększenie na drogi  albo zostanie przeznaczone na remonty albo na odśnieżanie, 
w zależności od potrzeby. 
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                         20 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.

                                                   U c h w a ł ę Nr II/8/2014

6/Projekt uchwały w sprawie wydania opinii dotyczącej wyznaczenia aglomeracji 
Łowicz – przedstawiła Pani  Magdalena Kucharek z  Wydziału Spraw Komunalnych.

( stanowi załącznik)

Radni Robert Wójcik -    na stronie 23 pkt 15 należy dokonać zmiany Równoważnej Liczby 
Mieszkańców z 95 473 na 97 579. 
Pani  Magdalena Kucharek z  Wydziału Spraw Komunalnych – poinformowała, że 
w załączonym piśmie wyjaśniającym i uzupełniającym  do planu  aglomeracji Łowicz    
wysłanego do Urzędu Marszałkowskiego  ta liczba jest już prawidłowa. 
Radni Robert Wójcik – zapytał,  z czego wynika  zwiększenie  kwoty  na modernizację 
Miejskiej Oczyszczalni Ścieków  z 20 na 50 milionów zł.
Pan Janusz Michalak Dyrektor ZUK- poinformował, że jest to wzrost w ewentualnych 
szacunkach , nie  ma jeszcze kosztorysu inwestorskiego. Projektant zaproponował  pewne  
rozwiązania że  na etapie inwestycji będzie drożej ale na etapie eksploatacji będzie taniej
o ok. 1 milion zł. 
Radny Krzysztof Janicki -  wskazał na nieprawidłowość dot. miejsc noclegowych  chodzi 
o nie istniejący już „Zajazd Łowicki”.
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Pani  Magdalena Kucharek z  Wydziału Spraw Komunalnych – poinformowała, że  
przedsiębiorca nie zgłosił zaprzestania działalności  i stąd nieaktualna informacja o miejscach 
noclegowych. 
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                         20 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.
                                                   U c h w a ł ę Nr II/9/2014

7/Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Łowicza – 
przedstawił Przewodniczący Rady Pan Michał Trzoska .

( stanowi załącznik)

W uzasadnieniu  poinformował że jest to wynagrodzenie niezmienione od 2012 roku . 
Mieszkańcy miasta głosując za Burmistrzem Kalińskim akceptowali dotychczasowe 
wynagrodzenie. Podobnie  wygląda wynagrodzenie wójtów i burmistrzów w województwie 
łódzkim i wynosi od 11 000 zł. – 12, 5 00 zł. 
Fakt ,że Pan Kaliński został ponownie wybrany na stanowisko Burmistrza powinien 
przemawiać za utrzymaniem  wynagrodzenia na dotychczasowym poziomie. 
Radny Robert Wójcik -  nawiązał do wypowiedzi Burmistrza, że miasto Łowicz zmienia się 
pod względem infrastruktury i  historycznie . Przewodniczący Rady zapewnił że Łowicz jest 
na dobrej drodze. Wiadomym jest, że Łowicz się wyludnia. Według Strategii Rozwoju 
Województwa łódzkiego  na lata 2014- 2020, miasto Łowicz od roku 2008 traci swoje funkcje
społeczno -gospodarcze i podlega procesowi peryferyzacji. Jedyne pozytywne stwierdzenie 
w tym dokumencie to,  że miasto wymaga strategicznej interwencji, prawdopodobnie zostaną 
skierowane dodatkowe środki finansowe. Jego zdaniem, wynagrodzenie Burmistrza powinno 
być zależne od tego jak te środki zostaną wykorzystane. Niemoralnym i nieetycznym jest 
przyznawanie na początku kadencji  najwyższej stawki wynagrodzenia , do stawki 
maksymalnej brakuje tylko 56,22 zł.
Zgłosił wniosek, aby  wynagrodzenie zasadnicze   wynosiło – 5500zł, dodatek funkcyjny 
w wys. 2000 zł.  dodatek specjalny  w wysokości  1100 zł. dodatek za  staż pracy  
w  wysokości 2850 zł  razem 11 450 zł czyli o 859 zł mniej. 
Nadmienił ze w Łodzi głosami Radnych PiS  w miesiącu czerwcu br.  obniżono 
wynagrodzenie Pani Prezydent Zdanowskiej  do kwoty 11680 zł  a więc mniej niż Burmistrz 
Łowicza. 
Radny Mariusz Siewiera – stwierdził, że Pan Burmistrz w swojej kampanii wyborczej 
mówił że nie zrobił wszystkiego co chciał  dlaczego więc ma mieć maksymalne 
wynagrodzenie.  Rada Miejska powinna mieć możliwość  w trakcie kadencji  nagradzania za 
dobra pracę a przyznając stawkę maksymalną takiej możliwości się pozbawia. 
Na  dochód Burmistrza, oprócz pensji składa się wynagrodzenie roczne tzw. 13  i ryczałt 
samochodowy. 
Zapoznał się z raportem Regionalnej Izby Obrachunkowej   po kontroli kompleksowej 
Urzędu Miejskiego w Łowiczu w 2013 roku w którym stwierdzono aż 29 stron 
nieprawidłowości. 
Zgłosił wniosek aby  wynagrodzenie zasadnicze   wynosiło – 5000zł, dodatek funkcyjny 
w wys. 1500 zł.  dodatek specjalny  w wysokości 38% -bez zmian, dodatek za  staż pracy  
w  wysokości 20% - bez zmian. 
Jego zdaniem  zarobki w wysokości  12 309 zł w kontekście średnich zarobków osób 
pracujących  w Łowiczu są nie smaczne. 
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Radny Leszek Plichta – stwierdził ,że zaproponowane wynagrodzenie dla Burmistrza jest 
odpowiednie i słuszne i adekwatne do pracy jaką wykonuje, w pełni na nie zasługuje .Fakt że 
mieszkańcy wybrali po raz trzeci na Burmistrza Pana Kalińskiego to sygnał że zaakceptowali 
to wynagrodzenie , które się nie zmieniło od sierpnia 2012 roku.
Jako związkowiec nie pochwala obniżania wynagrodzenia . Zapytał czy przeciwnicy takiego 
wynagrodzenia skłoni byli by obniżyć własne pensje.
Radny Mariusz Siewiera-  stwierdził ,że chętnie obniżył by sobie wynagrodzenie gdyby 
miał taki poziom dochodów jak Pan Burmistrz. 
Argument ,że Burmistrz został wybrany jego zdaniem jest mało trafny, w wyborach uzyskał 
niecałe 54% to trochę pyrrusowe zwycięstwo, 47 %  mieszkańców była przeciwko. 
Radny Robert  Wójcik – zapytał czym sobie zasłużył w tej kadencji aby mieć 
wynagrodzenie w wysokości 12 309 zł. 
Radny Leszek Plichta- stwierdził, że Burmistrz wykonuje bardzo dobrze swoje obowiązki
 i zasługuje na takie wynagrodzenie. Radny Wójcik również pracuje w samorządzie i nikt mu 
wynagrodzenia nie obniża.
Radny Mariusz Siewiera-jest to ponowne powołanie i  nie ma powodów do kontynuacji 
wynagrodzenia. Rada Miejska ustala na nowo wynagrodzenie , na początku kadencji nie ma 
powodów do przyznania maksymalnego wynagrodzenia. 
Radny Krzysztof Olko – nie  można tu stosować proporcjonalności bo według tej zasady  
burmistrz zarabiał by ok. 1200 zł. Wynagrodzenia wójtów i Burmistrzów w woj. łódzkim są 
na podobnym poziomie.  Dla przykładu Burmistrz Mogilna otrzymuje wynagrodzenie 
12 700 zł , wójt gm. Łanięta w pow. Łęczyckim 12 100 zł   gmina ta liczy 25000 
mieszkańców. W innych gminach nie próbowano obniżać wynagrodzenia wójtów i 
burmistrzów. 
Radny Mariusz Siewiera – wyjaśnił, że  w Łodzi obciążenie na osobę z wynagrodzenia Pani 
Zdanowskiej wynosi  0,017 gr, natomiast w Łowiczu wynosi 0,42 gr. 
Porównując średnie miesięczne dochody Prezydentów i Burmistrzów  według oświadczeń 
majątkowych  z 2013 roku Burmistrz Łowicza   uzyskał dochód :13 593,38 zł, Prezydent 
Skierniewic :13 357,94 zł, Prezydent Tomaszowa Mazowieckiego 13 304,78zł, Prezydent 
Kutna 13 299,99 zł, Burmistrz Rawy Mazowieckiej 12 510,83 zł .
Radna Zofia Wielemborek-   mieszkańcy wybierając Pana Krzysztofa Kalińskiego na trzecią
kadencję zaakceptowali jego wynagrodzenie, istotną  sprawą jest fakt że  Burmistrz ma tylko 
jednego Zastępcę . Zadeklarowała że będzie głosowała za przyznaniem proponowanego 
wynagrodzenia dla Burmistrza . 
Radny Marek Borowski-  wszyscy przedmówcy mówią tylko o pieniądzach , a należy 
powiedzieć o ciężkiej  pracy Burmistrza który  pracuje po 12-14 godzin  w niedziele
 i w soboty. Burmistrz w pełni zasługuje  na zaproponowane wynagrodzenie.
Radny Krzysztof Janicki -  nie jest zwolennikiem zabierania komuś wynagrodzenia, 
zaproponował aby Rada Miejska po  wykonaniu budżetu za rok  i pozyskaniu środków 
zewnętrznych dokonał a oceny pracy Burmistrza i wówczas dokonała stosowych korekt. 
Będzie głosował za zaproponowanym przez Przewodniczącego Rady   wynagrodzeniem dla 
Burmistrza. 
Radny Mariusz Siewiera – w nawiązaniu do zbyt emocjonalnej wypowiedzi Radnego 
Boroskiego, poinformował, że  sam jest społecznikiem i honorowym  krwiodawcą . 
W pracy często zostaje po godzinach  i spotkał że z takim stwierdzeniem  ze strony swoich 
przełożonych że może sobie źle organizuje pracę . 
Radny Krystian Cipiński – stwierdził, że proponowane wynagrodzenie  jest jak najbardziej 
trafne i adekwatne  za Burmistrza dyspozycyjność , za stresy, za mnogość  obowiązków i za 
wszechstronną wiedzę  oraz  wkład w rozwój miasta Łowicza.
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Cała dyskusja nie jest przyjemna dla samego Burmistrza, jest to człowiek bardzo aktywny 
wiele już dla Łowicza zrobił i zapewne wiele zrobi w tej kadencji. 
Należy  zaproponowane wynagrodzenie przyjąć . 
Radny Robert Wójcik – stwierdził, że nie można mówić o obniżaniu wynagrodzenia skoro 
Rada Miejska na nowo ustala wynagrodzenie dla Burmistrza.  
Radny Krystian Cipiński – mowa jest  o niższej pensji niż była do tej pory. 
Radny Mariusz Siewiera – stwierdził, że ponowna elekcja  nie gwarantuje wynagrodzenia 
na tym samym, poziomie.
Radny Krzysztof Olko –przed Radą Miejską w rozpoczynającej się dopiero kadencji sporo 
zdań i zaproponował aby Radny Siewiera skupił się na współpracy a nie na wycieczkach 
personalnych.
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska – zamknął dyskusję . Zaproponował 
przegłosowanie wniosku Radnego Mariusza Siewiery aby  wynagrodzenie zasadnicze   
wynosiło – 5000zł, dodatek funkcyjny w wys. 1500 zł.  dodatek specjalny  w wysokości 38% 
-bez zmian, dodatek za  staż pracy  w  wysokości 20% - bez zmian.

       2- „za”, 16-„przeciw”, 1-„wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej- stwierdził ,że wniosek nie został przyjęty. 

Następnie zaproponował przegłosowanie wniosku Radnego Roberta Wójcika aby  
wynagrodzenie zasadnicze   wynosiło – 5500zł, dodatek funkcyjny 
w wys. 2000 zł.  dodatek specjalny  w wysokości  1100 zł. dodatek za  staż pracy  
w  wysokości 2850 zł  razem 11 450 zł czyli o 859 zł mniej.

       3- „za”, 14-„przeciw”, 2-„wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej- stwierdził ,że wniosek nie został przyjęty. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                         15 „za”, 2„przeciw”, 2 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów.

U c h w a ł ę Nr II/10/2014
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz – podziękował Radnym za ustalenie wynagrodzenia 
i zapewnił , że swoją pracą na to uposażenie zapracuje. 

Ad. 4. 

Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz – dodał  że ważnym dla Łowicza jest fakt, że  członkiem 
zarządu w Sejmiku Województwa Łódzkiego jest Pan Paweł  Bejda z Łowicza.  
Zadeklarował, dalszą współpracę z władzami Powiatu Łowickiego  z wójtami z ościennych 
gmin, ze służbami mundurowymi Strażą  Pożarną, Policją i Zakładem Karnym. 
Interpelacje, zapytania, sprawy różne. 
Radny Robert  Wójcik 
– zgłosił interpelację :
1/ w sprawie usunięcia płyt betonowych przy ul. Czajki pomiędzy blokami 1A i 1 B, które 
stanowiły drogę dojazdową przy budowie tych bloków,
2/ rozważyć możliwość wybudowania parkingu samochodowego przy ul. Czajki przed 
blokiem 1 A,

( stanowi załącznik)
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3/ w sprawie pisemnej informacji na temat wielkości kwot pieniężnych (wraz 
odsetkami)mogą być zwrócone do Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi za poszczególne 
inwestycje z dofinansowaniem unijnym. 
Poprosił  o podanie w sposób chronologiczny korespondencji z Urzędem Marszałkowskim 
w Łodzi i Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w tym zakresie i załączenie  kserokopii.
Radny Krystian Cipiński – zaprosił wszystkich na turniej charytatywny pn.  „Gwiazdy na 
gwiazdkę” w dniu 19 grudnia br., środki zbierane będą  dla 9 letniego Kuby Chrabowskiego 
chorego  na glejaka mózgu. 
Ponadto zaproponował rozegranie meczu towarzyskiego pod koniec  stycznia 
pomiędzy Radnymi Rady Miejskiej a przedstawicielami środowiska motocyklistów 
w Łowiczu. 
Radny Jerzy Stobnicki- w imieniu Stowarzyszenia Przyszłość dla Łowicza – złożył wniosek
o uwzględnienie w budżecie na 2015 rok środków finansowych  na odnowienie oficyny 
kamienicy przy ulicy Podrzecznej 3.

(stanowi załącznik)
Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta -   w odpowiedzi na pytanie z poprzedniej Sesji 
Rady Miejskiej zadane przez Radna Zofię Kroc,  czy można łączyć funkcję 
Przewodniczącego Zarządu Osiedla z funkcją Radnego poinformowała, że zgodnie z prawem 
nie ma  przeciwskazań. Przewodniczący Zarządu to tzw. „piastun organu”,  piastuje funkcje
 a nie jest zatrudniony. 
Radny Jerzy Stobnicki – zgłosił wniosek ustny w sprawie utworzenia karty: samotnego  
rodzica, ojca  lub matki.
Zapytał o koncepcję rewitalizacji Starego Rynku i ul. Zduńskiej upadającej pod względem 
estetycznym i handlowym. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz – poinformował że jeszcze w tym roku rozpocznie się 
przygotowanie do konkursu na zagospodarowanie Starego Rynku. Przy wykorzystaniu 
środków zewnętrznych  w latach 2016-2018  powinno udać się zrealizowanie tego zadania. 
Ulica Zduńska to 90% posesji prywatnych  tylko kilka posesji  to posesje miejskie, miasto nie 
może finansować rewitalizacji prywatnych kamienic. 
Radna Zofia Kroc – zgłosiła wniosek ustny w sprawie rozważenia możliwości powołania 
Rady Konsultacyjnej składającej się z Przewodniczących Zarządów Osiedli.
Radny Jerzy Stobnicki – stwierdził, że posiada świadomość , że miasto nie może finansować
rewitalizacji prywatnej kamienicy można zaprosić do Urzędu Miejskiego właścicieli kamienic
i ustalić  działania . Nadmienił, że na ul. Zduńskiej są pozarywane chodniki.
Następnym problemem są tzw. „szmulki”- ruiny które odstraszają klientów z ul Zduńskiej, 
należy to jakoś zabezpieczyć . 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz – w mieście jest potrzeb wiele nie tylko ul. Zduńska, są 
chodniki uszkodzone ale są również miejsca gdzie tych chodników brakuje. Konieczna jest 
rewitalizacja Starego Rynku ale na wszystkie zadania środków nie wystarczy. 
Stwierdził , że jest otwarty na rozmowy z mieszkańcami ul. Zduńskiej. 
Jeśli chodzi o ul.  Zduńską nr 16 i 18  to decyzją  Rady Miejskiej zostały wprowadzone 
zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego, które się jeszcze nie uprawomocniły. 
Właściciele deklarują tam budowę, która będzie możliwa w 2015 roku. 
Radny Jerzy Stobnicki – na spotkaniach Burmistrz informował że 90% mieszkańców 
Łowicza popiera Płatną Strefę Parkowania , zapytał  czy prowadzono w tym zakresie jakieś 
badania .
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz-  nie przeprowadzano badań w tym zakresie, o tym 
mówią mieszkańcy na spotkaniach ,są  zadowoleni ze wreszcie można zaparkować na ul. 
Zduńskiej po godz. 16 tej, wcześniej było to niemożliwe .

10



Wiceprzewodniczący Rady Henryk Zasępa -  wszyscy tu obecni patrzą  na miasto Łowicz 
jako mieszkańcy i zmiany tu następujące nie są  tak zauważalne na co dzień. Osoby które 
odwiedzają miasto Łowicz raz do roku  twierdzą że jest to piękne czyste miasto. 
Radny Krystian Cipiński – poinformował, że gromadzi bilety od czasu wprowadzenia 
Płatnej Strefy Parkowania i w skali roku wydał 14 zł . Obecnie przy wprowadzeniu pół 
godziny bezpłatnego parkowania jest w stanie  w tym czasie załatwić prawie wszystkie 
sprawy. 
Radna Karina Sędkowska – Staszewska -  podczas swojej kampanii wyborczej pytała 
mieszkańców  ul. Krakowskiej co mogła by dla nich zrobić jako przyszła radna.
Wnoszono aby zadbać o porządek parkowania a taki porządek zapewniły parkometry na ul 
Zduńskiej.
Radna Zofia Kroc – na poprzedniej Sesji zaproponowała powołanie rady konsultacyjnej 
składającej się z Przewodniczących Zarządów, zapytała o stanowisko w tej sprawie.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz- stwierdził ,że jest to bardzo dobry pomysł, taką  
nieformalną radę  stworzono dla konsultacji nad budżetem obywatelskim. 
Powołaniem formalnym Rady zajmie się Sekretarz Miasta.
Radny Jerzy Stobnicki- zapytał o utworzenia karty: samotnego  rodzica, ojca  lub matki.
Zapytał ile firm ,sklepów przystąpiło do istniejących już kart: Karta Dużej Rodziny 3+, Karta 
Seniora. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz- dobrze że mówiąc o karcie samotnego rodzica poruszył 
Radny  problem samotnych ojców, bo taki problem również występuje.  Sekretarz Miasta 
rozpozna ten temat i zostanie udzielona odpowiedź. 
Zaangażowanie firm i sklepów jest dość małe, planujemy za pośrednictwem Radnych
 i mediów przeprowadzenie akcji zachęcającej do przystąpienia do Karty Dużej Rodziny 3+
 i Karty Seniora.
Radny Jerzy Stobnicki- zadeklarował  pomoc w tym zakresie. 
Stwierdził że parkingi to nie najważniejsza sprawa w mieście, o tym chciałby porozmawiać 
na posiedzeniu Komisji Gospodarczej i Rozwoju  Miasta. 
Radna Zofia Kroc – zapytała czy budynek po ZGM jest planowany do sprzedaży?
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz-poinformował, że  w budynku po MOPS planowany jest 
PPM, po SDS planowany jest Klub Seniora natomiast budynek po ZGM po dokonaniu 
wyceny planowany jest do sprzedaży. 
Przewodniczący Rady Michał Trzoska – poinformował, że skierował do Radnych pismo 
w sprawie złożenia oświadczeń majątkowych, które należy złożyć  30 dni od dnia złożenia 
ślubowania.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz- zaprosił wszystkich  na choinkę, która odbędzie się na 
Starym Rynku w dniu 6 grudnia 2014r.od  godz. 12 –ta. Przez Łowicką Grupę Rybacką 
miasto otrzymało 140 000 zł dofinansowania z Urzędu Marszałkowskiego . 
Atrakcją będzie 5 tys. porcji zupy rybnej  będą występy kabaretów, koncert zespołu 
„Czerwone Gitary”.  Przygotowano 3000 paczek , będą rozdawane specjalne rybackie 
upominki. 
Ponadto zaprosił na mszę świętą  do Katedry w dniu 14 grudnia o godz. 12 -tej, w 25 rocznicę
Sakry Biskupiej ks. Biskupa Alojzego Orszulika. 
Radny Krystian Cipiński – poinformował, że  każdy Radny otrzymał płytę  filmu Tomasza 
Świątkowskiego pt. Cudotwórcy-  o twórcach ludowych, film 60 minutowy został 
dofinansowany przez MKiDN i miasto. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że następna  Sesja Rady Miejskiej
 w Łowiczu planowana na dzień 30 grudnia 2014 roku o godz.12-tej  z następującymi 
tematami:
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1.Przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łowicza na lata   
   2014-2019.
2.Przyjęcie budżetu Miasta Łowicza na 2015 rok.

Ad. 7. 
Na tym obrady II Sesji zostały zakończone.  

Protokółowała:                                   Sekretarz Sesji:                    Przewodniczący  Rady

Jadwiga Kardjalik                              Krystian Cipiński               Michał Trzoska 
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